
Rada Gminy w Czerminie 

Radni-Sesja 

Protokół nr 10  

z X Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 27 listopada 2024r. w Urzędzie 

Gminy Czermin.  

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Ból 

2. Mirosław Bugaj 

3. Henryk Ćwięka 

4. Remigiusz Ćwięka 

5. Paweł Dolina 

6. Walenty Dulik 

7. Jan Dziekan 

8. Władysław Kukliński 

9. Jolanta Luka 

10. Paweł Pisarczyk 

11. Antonina Płatek 

12. Robert Strycharz 

13. Stanisław Węgrzyn 

14. Tomasz Zając 

15. Jan Ździebło 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

3. Kierownik GZGK – Marcin Kapinos 

4. Pracownicy UG – Marlena Kokoszka, Katarzyna Skrzypek, Ilona Kusek, Magdalena 

Kilian 

5. Sołtysi – wg załączonej listy obecności. 

1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia, oraz stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad informując, że uległ on zmianie w stosunku 

do wersji przesłanej radnym drogą mailową. Zmiana dotyczy dodania punktu w sprawie 

podjęcia uchwały zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok 

budżetowy 2024. Poprosił o jego przegłosowanie. 

 



 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław 

Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy w Czerminie 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został przesłany drogą mailową i zapytał o 

uwagi do protokołu.  

Głos zabrał radny Dziekan, który przeprosił o uchybienie w swojej wypowiedzi prosząc o 

sprostowanie i zastąpienie słowa „złożony” sformułowaniem „zburzony przez Niemców.” 

 

Pan Przewodniczący – myślę, że będzie to poprawione. Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław 

Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

Protokół został przyjęty. 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 

 

Pan Wójt - w ostatnim okresie międzysesyjnym zostały wydane następujące zarządzenie 

Wójta Gminy Czermin: 

 

Zarządzenia Wójta Gminy wydane od ostatniej sesji Rady Gminy Czermin: 
1. Zarządzenie nr 78/2024 z dnia 31 października 2024r. w sprawie  zmian w budżecie na 2024 rok. 



2. Zarządzenie nr 79/2024 z dnia 6 listopada 2024r. w sprawie powołania imiennego składu komisji 

egzaminacyjnej do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego dla nauczycieli ubiegających 

się o awans na stopień nauczyciela mianowanego. 

3. Zarządzenie nr 80/2024 z dnia 12 listopada 2024r. w sprawie nie skorzystania przez Gminę 

Czermin z prawa pierwokupu nieruchomości. 

4. Zarządzenie nr 81/2024 z dnia 13 listopada 2024r. w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok. 

5. Zarządzenie nr 82/2024 z dnia 14 listopada 2024r. w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok. 

6. Zarządzenie nr 83/2024 z dnia 15 listopada 2024r. w sprawie projektu Uchwały Budżetowej 

Gminy Czermin na rok 2025 oraz Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2034. 

7. Zarządzenie nr 84/2024 z dnia 21 listopada 2024r. w sprawie powołania członka Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Czermin. 

Do zespołu interdyscyplinarnego powołany został Pan Przemysław Stalmach. Jest to 

nowy kierownik rewiru dzielnicowych, który też będzie u nas pracował. Został powołany 

przez Komendanta Powiatowego Policji na razie, jako pełniący obowiązki kierownika.  

8. Zarządzenie nr 85/2024 z dnia 25 listopada 2024r. w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok. 

Od ostatniej sesji zostały podpisane następujące umowy z firmami, z instytucjami lub z 

osobami fizycznymi na realizację zadań gminy. Pierwsza umowa dość duża, bo na kwotę 

ponad 716 000,00 to jest modernizacja infrastruktury oświetleniowej na terenie Gminy 

Czermin. Rozświetlamy Polskę. Tutaj otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Inwestycji 

Strategicznych z Polskiego Ładu około 600 000,00 złotych na realizację tego zadania. W 

ramach tego zadania zostaną wymienione pozostałe lampy, które są sodowe na terenie gminy 

Czermin, na lampy w technologii LED-owej. Na pewno pozwoli nam to też ograniczyć koszty 

wydatkowane na energię elektryczną dla oświetlenia ulicznego, a co docelowo spowoduje, że 

nie będziemy zmuszeni ograniczać czasu świecenia tego oświetlenia ulicznego. Kolejna 

umowa dotyczy instalacji systemu monitoringu na stadionie Wiktorii Czermin. Następne 

umowy to są  trzy umowy z Państwem Sołtysami na pobór czynszu dzierżawnego z mienia 

komunalnego. Następna umowa dotyczy realizacji zwrotu podatku akcyzowego za drugie 

półrocze. 2024 roku i ostatnia umowa dotyczy remontu instalacji elektrycznej na placu 

amfiteatralnym w Czerminie. Dziękuję. Jeżeli są jakieś pytania to będę się starał odpowiadać.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Czermin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025.” 

 

Pani Kokoszka - zanim uchwała trafiła pod obrady Rady Gminy musiała zostać poddana 

konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. Konsultacje te przeprowadzono na podstawie uchwały nr V/18/2011 

Rady Gminy w Czerminie z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania się z Radami Pożytku Publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

tych organizacji. Zostały one przeprowadzone w dniach od 16 października do 6 listopada. 

Przedmiot konsultacji i jego formy określone zostały w Zarządzeniu Wójta Gminy Czermin 

nr 71/2024 z dnia 16 października. Celem konsultacji było zapoznanie się z uwagami i 

opiniami organizacji pozarządowych co do projektu programu współpracy gminy Czermin z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2025. Ogłoszenie o konsultacjach zostało podane do 

publicznej wiadomości w dniu 16 października wraz z formularzem do zgłaszania uwag i 

opinii. Informacja ta została umieszczona na stronie internetowej Urzędu w BIP-e oraz na 



tablicy ogłoszeń Urzędu. Podmioty zainteresowane otrzymały możliwość wyrażenia swoich 

opinii i uwag pocztą tradycyjną, mailową, jak i osobiście w sekretariacie urzędu. W 

wyznaczonym terminie nie zgłoszono uwag i opinii i wniosków do przedstawionego projektu 

programu współpracy Gminy Czermin z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok. W dniu 

wczorajszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Komunikacji i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Oświaty, Sportu i Spraw Socjalnych Rady pozytywnie został 

zaopiniowany projekt uchwały w sprawie przyjęcia wyżej wymienionego programu. 

Odczytała projekt uchwały. 

Radny Dolina przedstawił opinię do niniejszej uchwały, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Czermin z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025.”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław 

Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/44/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadów z 

przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Czermin. 

Pani Skrzypek odczytała projekt uchwały. 

Radny Dolina – opinia Komisji wspólnej jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadów z 

przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Czermin..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 



Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Antonina 

Płatek, Jan Ździebło 

PRZECIW (2) 

Walenty Dulik, Jolanta Luka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Stanisław Węgrzyn, Tomasz Zając 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/45/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego 

poza rok budżetowy 2024 /szkoła, zabytek/ 

Treść projektu uchwały odczytał Pan Skarbnik. 

Radny Zając przedstawił opinię Komisji budżetowej, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Jan 

Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław Węgrzyn, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Walenty Dulik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/46/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego 

poza rok budżetowy 2024./odpady komunalne/. 

Pan Skarbnik odczytał treść projektu uchwały. 

Radny Zając – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy 2024./odpady komunalne/..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, 

Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Walenty Dulik, Jan Dziekan, Stanisław Węgrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/47/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Czermin na rok 2024. 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Zając – opinia Komisji budżetowej jest pozytywna. 

Radny Dulik – w sprawie dofinansowania do samochodu strażackiego - 250 000,00 zł. Czy to 

jest ta kwota ostateczna do zakup tego samochodu? 

Pan Wójt - jesteśmy po przetargu. Na ten moment jeszcze nie jest umowa podpisana, ale 

myślę, że lada dzień będzie podpisana po przeprowadzeniu procedury postępowania 

oceniającego. Jeżeli zostanie podpisana umowa z wykonawcą, to ta kwota, o której mówiłem 

na komisji, czyli 1 260 000,00  jest kwotą finalną, która będzie wydatkowana na zakup 

samochodu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Trzcianie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Czermin na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Jan 

Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław Węgrzyn, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Walenty Dulik 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

Uchwała nr X/48/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

10. Pojęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Czermin 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Skarbnik. 



Radny Zając – opinia komisji w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin 

również jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Pojęcie uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Tomasz Zając, Jan 

Ździebło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Węgrzyn 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/49/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LIII/367/2023 Rady Gminy w Czerminie 

z dnia 7 sierpnia 2023r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Czermin. 

Treść projektu uchwały odczytała Pani Jasińska. 

Radny Dolina - opinia komisji wspólnej do projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Czermin jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LIII/367/2023 Rady Gminy w Czerminie z dnia 7 

sierpnia 2023r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Czermin..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław 

Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

Uchwała Nr X/50/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenie petycji dotyczącej wystąpienia do Sejmu 

RP oraz Kancelarii Prezesa Rady Ministrów o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w 



zakresie zmiany ustawy Prawo Ochrony Środowiska i znamy Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 18 grudnia 2007r. w sprawie warunków, jakie powinna spełniać 

miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową, w sposób ograniczający obszar 

stref, dla których określa się poziom zanieczyszczenia i jego pomiaru. 

Pani Jasińska oczytała projekt uchwały. 

Radny Ból - - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała powyższą petycję za bezzasadną. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenie petycji dotyczącej wystąpienia do Sejmu RP oraz 

Kancelarii Prezesa Rady Ministrów o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie zmiany 

ustawy Prawo Ochrony Środowiska i znamy Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 

grudnia 2007r. w sprawie warunków, jakie powinna spełniać miejscowość, w której można 

pobierać opłatę miejscową, w sposób ograniczający obszar stref, dla których określa się 

poziom zanieczyszczenia i jego pomiaru..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Jolanta Luka, Antonina Płatek, Stanisław 

Węgrzyn, Tomasz Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr X/51/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pani Kilian - w związku z zmianą ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

24 września 2023 roku weszła zmiana tej ustawy i gminy są zobowiązane do sporządzenia 

planów ogólnych. Plany ogólne gminy mamy wykonać, aktualnie termin jest do 31 grudnia 

2025 roku. Obecnie wydawaliśmy decyzję o warunkach zabudowy w oparciu o studium, z 

tym, że studium nie było aktem prawa miejscowego, natomiast teraz te plany będą aktem 

prawa miejscowego. I wszystkie te inwestycje wnioskowane właśnie w warunkach zabudowy 

będą musiały być zgodnie z przeznaczeniem, to co będzie w tym planie ogólnym 

przeznaczone. Będziemy mieć rok czasu na przygotowanie tego planu. Teraz mamy pierwszy 

etap, to etap składania wniosków. Te wnioski są składane do jutra, do 28 listopada.. Ten plan 

ogólny będzie dokładnie określał podział obszaru gminy na różne strefy planistyczne i będą 

tam wskazywane takie standardy urbanistyczne, wskaźniki urbanistyczne, takie jak 

maksymalna nadziemna intensywność zabudowy, maksymalna wysokość zabudowy, udział 

powierzchni biologicznej czynnej, minimalny, maksymalny, więc ten plan będzie  bardzo 

wiążący, jeżeli chodzi o inwestycje i wydawanie warunków zabudowy. Będziemy mieć w 

tym planie ustalone 13 stref. Będą to: strefa wielofunkcyjna z zabudową mieszkaniową 

wielorodzinną, zabudową mieszkaniową jednorodzinną, zabudową zagrodową, strefa 

usługowa, strefa handlu wielkopowierzchniowego, strefa gospodarcza, strefa produkcji rolnej, 

strefa infrastrukturalna, strefa zieleni i rekreacji, strefa cmentarzy. U nas będzie jeszcze strefa 



górnictwa, strefa otwarta, strefa komunikacyjna. Myślę, że na przełomie, pod koniec może 

kwartału będziemy mieć tutaj już przygotowany jakiś wstępny projekt tego planu ogólnego. 

Będą podawane informacje i prosiłabym śledzić  informacje na Biuletynie jeżeli chodzi o 

wszelkie konsultacje społeczne. Będziemy mieć na pewno spotkania w tej sprawie. Będziemy 

konsultować ten plan tutaj z radnymi, z sołtysami. Chcielibyśmy, żeby  potrzeby 

mieszkańców, które teraz są składane poprzez wnioski znalazły odzwierciedlenie w tym 

planie, ale zobaczymy też jak to wyjdzie, ponieważ będziemy mieć tam pewne wskaźniki, 

które trzeba osiągnąć. Prosiłabym na bieżąco śledzić Biuletyn i informować mieszkańców, 

gdyby ktoś miał  potrzebę złożenia wniosku do planu, to jeszcze można składać. 

Radny Dulik – sprawie strefy górniczej. Gdzie ona występuje? 

Pan Przewodniczący – to są żwirownie, kopalnie piasku. 

Radny Ćwięka - kiedy mieszkańcy będą mogli się dowiedzieć, czy ich wniosek będzie brany 

pod uwagę, czy jest to nierealne, czy musi gdzieś jeszcze się dopytywać, czy dopominać, czy 

szukać jakiejś możliwości, żeby został uwzględniony.? 

Pani Kilian -  będziemy mieć podane linki  na stronie. Będzie można wtedy sobie sprawdzić, 

czy dana działka w jakiej strefie została ustalona.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania do pani Kilian. 

Pytań nie zgłoszono. 

Radny Dziekan - dzisiaj jest pogrzeb śp. Stanisława Ćwikły z Otałęży i  chciałbym krótko 

przedstawić jego sylwetkę. Dotyczy to 97 roku, to jest tragicznych zdarzeń w Otałęży i w 

okolicy naszej gminy. To jest zdarzenie powodzi w Otałęży, w Łysakowie, które nawiedziło 

gminę Czermin i gminę Borowa. Pan Stanisław Ćwikła był cichym człowiekiem działającym, 

jak to mówią, w ukryciu, ale skutecznie, był członkiem KIK-u i zabiegał u mnie jako 

Przewodniczącego Związku Rolników Indywidualnych Solidarność i u Pana Misiaka 

Bronisława ówczesnego radnego i delegata do sejmiku i on osobiście wysłaliśmy petycję do 

Marszałka ówczesnego sejmu Pana Płażyńskiego i Ministra Widzyka, Wojewody 

Rzeszowskiego i posłów, którzy na nasz odzew pomocy przyjechali do Otałęży i do Borowej i 

za to Panu Stanisławowi i za jego dalszą działalność w KIK-u i nadchodzące dary z całej 

Polski należy się po prostu podziękowanie. A w jaki sposób to uczcimy, to już decyzja Rady. 

Czy minutą ciszy, czy po prostu niech spoczywa w pokoju. 

Radny Dulik -  wyznaczyliśmy kwotę na remont chodnika w Łysakowie. Gmina wyłożyła 50 

000,00, a drugie 50 dał Powiat. To jest żaden remont. Krawężniki rozchodzą się do rowu. Nie 

są w ogóle poprawione. Firma to podrównała i to wszystko, kostkę zdjęli, położyli z 

powrotem, posypali piaskiem i to jest cała robota. Ja próbowałem się skontaktować z Panem 

Wójtem, ale jakoś się nie udało, żeby tę sprawę załatwić jak firma to robiła. Nic nie 

poskutkowało i widzę w dalszym ciągu jest robiony dalszy odcinek w stronę Budów. Nawet 

nie wiem bo to miał być tylko ten odcinek w stronę Czermina, bo jak żeśmy wydzielali 

pieniądze to było takie uzgodnienie , nie wiem dlaczego jest w innym miejscu robiony. No i 

chciałbym uzyskać jakąś informację na ten temat, czy ktoś to nadzoruje w ogóle przez gminę, 

bo 50 000,00, które my wydaliśmy i powiat dołożył drugie 50 000,00 za 100 000,00, to jest 



moim zdaniem taka fuszerka. I czy to jest sens w ogóle takiego naprawianie czegoś, co za 

parę lat będzie takie samo. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący poprosił o słowa wyjaśnienia sołtysa z Łysakowa, który kontaktował się 

z Powiatowym Zarządem Dróg i tam miał udzielone informacje.  

Pan Sołtys Waręda -- Tak, ja się kontaktowałem z Kierownikiem Zarządu Dróg i z tego co 

Kierownik mi powiedział to jest remont chodnika i to było ustalone, że tak ma być zrobione, a 

odnośnie krawężników to mi powiedział, że to musiałby być jakiś projekt, że to jest 

przebudowa chodnika. To są dwie różne rzeczy. Remont, a przebudowa chodnika.  

Pan Wójt - jak Pan Radny Dulik zauważył, jest to inwestycja realizowana w ramach drogi 

powiatowej, w ramach pasa drogowego drogi powiatowej, nadzorowana przez Powiatowy 

Zarząd Dróg i przez nich był ogłaszany przetarg. Oni wyłonili w przetargu wykonawcę, który 

realizował te zadania i ta inwestycja jest przez nich nadzorowana. My tutaj z ramienia gminy 

nawet nie mamy możliwości prawnych, żeby tą inwestycję nadzorować, gdyż jest to zadanie 

powiatu. Dofinansowanie faktycznie w tym zakresie Gmina Czermin udzieliła. Ja zgłaszałem 

te uwagi też w Powiatowym Zarządzie Dróg, ale odpowiedź była analogiczna jak w 

przypadku odpowiedzi dla Pana Sołtysa Warendy, że to nie jest przebudowa chodnika tylko 

remont chodnika i tak był przetarg ogłoszony na remont, jest w takim standardzie robiony, jak 

Państwo żeście widzieli. Rozmawiałem też ze Starostą na ten temat, bo tak w Otałęży na 

przykład jak są robione te remonty chodników, jest to przy drodze wojewódzkiej, chociaż też 

krawężniki drogowe obrzeża nie są przekładane. Ale jest to może trochę solidniej wykonane. 

Ale tak jak mówię, te uwagi, które Państwo macie trzeba zgłaszać do Powiatowego Zarządu 

Dróg, gdyż to jest zadanie powiatu i oni realizują te zadania, oni te zadania rozliczają. 

Dziękuję.  

Radny Dulik - jeszcze chciałbym się odnieść do tego,  dlaczego ten chodnik nie był robiony 

na tym odcinku który był zaplanowany tylko jest robiony w stronę Budów. Czy ktoś mi na to 

jest w wstanie odpowiedzieć?  

 

Pan Wójt - inspektorzy z Powiatowego Zarządu Dróg po wizji terenowej widocznie doszli do 

takiego wniosku, że dane odcinki są w najgorszym stanie i powiem szczerze, że oni to 

uzgadniali, ani ze mną, ani z pracownikami moimi nikt tego nie konsultował, były 

wyznaczone miejscowości i oni na podstawie oceny stanu faktycznego podejmowali decyzję 

w zakresie rzeczowym, w którym miejscu te chodniki mają być remontowane. Panie 

Przewodniczący, jak mogę jeszcze w dwóch zdaniach odnieść się do dzisiejszych Państwa 

obrad i do głosowań. Szanowni Państwo, jestem trochę co niektórymi decyzjami Państwa 

Radnych, każdy Radny jest suwerennym Radnym i podejmuje decyzje w swoim sumieniu, za 

swoje głosowanie, ale jestem trochę zasmucony, bo na przykład punkt, który dotyczył 

zaciągnięcia zobowiązania finansowego na wykonanie zadania na starej szkole zabytkowej w 

Czerminie. Szanowni Państwo, zaciągnięcie zobowiązania finansowego, czyli wyrażenie 

zgody na podpisanie umowy w tym roku przeze mnie i realizację zadania w przyszłym roku. 

Zadanie, na które udało się pozyskać ze środków zewnętrznych z Polskiego Ładu 400 000,00 

złotych. Gmina do tej realizacji dokłada tam bodajże 160 czy 170 000,00. No i tak się 

zastanawiam, Panie Dulik, tak zadam Panu wprost to pytanie, czy to jest złe zadanie i 

niepotrzebne naszym mieszkańcom? Czy Pańskie wnuki chodzą do tej szkoły, czy nie? Bo tak 

szukam nawet uzasadnienia logicznego, żeby sobie odpowiedzieć na to pytanie, dlaczego 



akurat w takim przypadku Pan się wstrzymuje od głosu. Może Pan się wstrzymać, może Pan 

zagłosować przeciw, tylko, że zastanawiam się, czy ja podejmuję i większość radnych 

podejmuje złe decyzje, bo tak szukam uzasadnienia. I wiele innych przypadków, gdzie takie 

są decyzje przez Państwa podejmowane, które dla mnie są nawet zmiany w budżecie. Siedzi 

Pan koło radnego Ćwięki, siedzi Pan koło radnej Pani Płatek. Oni najlepiej wiedzą, czy Pan 

Radny Ćwięka, ile było zabiegów, jeżeli chodzi o samochód w Trzcianie. Proces pozyskania 

dofinansowania 830 000,00 z Urzędu Marszałkowskiego. Pan radny Ćwięka, a zarazem 

prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Trzcianie potwierdzi, że ten proces trwa ponad rok 

czasu. A już nie mówiąc o samych zabiegach wcześniejszych przygotowania. To już nawet 

jest taka epopeja historyczna plus to co mówiłem też na komisji pozyskanie dofinansowania 

te 250 000,00, które dzisiaj żeście Państwo przyjęli uchwałę i wprowadzili do budżetu. Te 250 

000,00 , które prezes Remigiusz przyzna, że to cud już chyba był, że to udało się pozyskać. 

Tak, spowodowało to, że też wydatki z budżetu gminy będą na ten samochód mniejsze, bo 

byłyby na poziomie nie 270 000,00, bo tyle było uchwalone w budżecie, ale ten 1 100 000,00 

w sumie finansowania na pewno by nie wystarczył, bo jak widzicie Państwo samochód 

niezbyt wygórowanej klasy to jest kwota 1 260 000,00, czyli do tego 1 100 000,00 jeszcze 

trzeba by dołożyć 160 000,00, czyli 430 000,00, a dzięki temu dofinansowaniu 250 000,00, 

które się udało uzyskać i trzeba tutaj też to podkreślić, bo to też nie było powiedziane przy 

wydatnej pomocy druhów strażaków z Trzciany, ale trzeba też podkreślić, że przy pomocy 

Pani Krystynie Skowrońskiej, poseł na Sejm, która swoim działaniem nas mocno wsparła. 

Gmina wyłoży na ten samochód kwotę w cudzysłowiu tylko, bo to i tak jest duża kwota, ale 

170 000,00. A chcąc finalnie, jeżeli by się tych 250 000,00 nie udało pozyskać od komendanta 

głównego Państwowej Straży, to finalnie byśmy musieli do tego samochodu dołożyć  ponad 

400 000,00, żeby ten samochód w minimalistycznej wersji kupić. Dlatego czasami mnie 

zastanawia, czy te działania i te zabiegi, które czynimy, realizujemy, czy pozyskujemy te 

środki zewnętrzne są aż takie mało wydatne i akceptowalne, że trzeba się tutaj przed takimi 

decyzjami wstrzymywać, czy być przeciwko tym decyzjom. Tak jak mówię, każdy z Państwa 

Radnych ma wolną wolę, może takie decyzje podejmować. Ale osobiście dla mnie i myślę, że 

na przykład jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Czerminie dla wszystkich rodziców,  

dzieci, którzy uczęszczają do tej szkoły, a też jestem rodzicem gdzie moje dzieci chodzą do tej 

szkoły. No takie decyzje Szanowni Państwo w przypadku gdy chce się coś zrobić i tym 

bardziej pozyskuje się środki zewnętrzne są delikatnie mówiąc smutne. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący - może tutaj jeszcze w tym temacie, tak jak Pan Wójt mówił, jeśli chodzi 

o wstrzymywanie się, jeśli chodzi o uchwałę śmieciową, to tu chciałem zaznaczyć, że ta 

uchwała zawsze jest, przetarg jest zawsze ogłaszany pod koniec roku i co roku taka uchwała 

jest podejmowana, ponieważ  jest ogłaszany przetarg na rok następny, więc jak Pan Wójt 

podpisuje umowę końcem roku, no to wiadomo, że wybiega to poza rok budżetowy, także 

tutaj też to wstrzymanie się, no nie wiem jaki miało cel. Proszę pan Henryk Ćwięka prosił o 

głos.  

Radny Ćwięka Henryk - temat z innej branży. Myślę, że Pan Walenty będzie chciał odnieść 

się do wypowiedzi Pana Wójta to proszę, żeby nie zmieniać. 

Pan Przewodniczący - Wtedy jeśli ktoś chce się odnieść do dyskutowanej sprawy, to mamy 

też tutaj opcję ad vocem. Wtedy wrzuca tutaj w kolejności, że jest to pytanie do tej ostatniej 

wypowiedzi. Także proszę panie Walenty. 



Radny Dulik -  Panie Wójcie ja chciałem się odnieść do Pana sugestii, że tak zagłosowałem 

czy inaczej. To jest faktycznie moja sprawa i moje sumienie, ale odnośnie szkoły, to ja mam 

takie pytanie, czy żłobek, który został wybudowany za tyle pieniędzy i taki długi czas ludzie 

oczekują na jego otwarcie, do tej pory jest nieczynny i pieniądze utopione praktycznie,            

i ludzie oczekują od Pana, żeby to funkcjonowało, bo szukają żłobka po innych 

miejscowościach, a Pan twierdzi, że my w ten sposób głosujemy. To jest wyrzucanie 

pieniędzy w błoto, jeśli coś się robi, a później to nie funkcjonuje.  

I druga rzecz odnośnie tego tematu drugiego. Tam chodziło o głosowanie – … 

Pan Przewodniczący – o śmieci. To śmieci zawsze są podejmowane.  

Radny Dulik - Nie, chodzi o wóz strażacki dla Trzciany. Ja rozmawiałem swego czasu z 

Panem i z Panem Przewodniczącym i sami żeście twierdzili, że po prostu to jest też za duża 

kwota, która gmina nie jest w stanie wyłożyć. Ja się tego po prostu trzymałem i dlatego tak 

zagłosowałem. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący - a tutaj może w tym temacie, tak jak Pan Wójt wspomniał, że zostały 

wprowadzone środki dofinansowania, czyli tak jak mówiliśmy, że większych pieniędzy gmina 

nie jest w stanie wyłożyć i wyłoży oczywiście mniejsze te pieniądze, które były zakładane. W 

związku z tym dofinansowaniem, które udało się tutaj pozyskać.  

Radny Henryk Ćwięka - ja chciałbym wrócić do tematu z wcześniejszych sesji, które 

zgłaszałem odnośnie połączenia drogi z Przysiółka Zarącze, no chociażby z granicą. 

Usłyszałem, że jest to niemożliwe. To może by zrobić w inny sposób. Tu radny z Czermina 

też zauważył, że można by połączyć tą drogę z drogą gminną Czermina. Jest to tylko  20 

metrów terenu. Trzeba by go pewno wykupić od właściciela, ale z tego co wiem nie ma 

sprzeciwu przeciwko temu i zrobić przepust i myślę że ułatwiłoby to rolnikom, którzy by 

może nadłożyli parę metrów czy nawet set metrów, ale by nie wyjeżdżali zabłoconymi 

ciągnikami na asfalt, który dużo kosztował i pojechali by sobie drogami polnymi, a takiej 

możliwości nie ma. Jedynie muszą wracać do głównej drogi i w ten sposób się przemieszczać. 

Dziękuję.  

Pan Wójt -  Szanowny Panie Radny Ćwięka, tak patrzę w międzyczasie na mapę i faktycznie 

tutaj pomiędzy tą drogą Pan radny Dziekan się nie obrazi, ale która idzie od Pana domu do 

granicy z Trzcianą, do tego rowu granicznego pomiędzy Trzcianą a rowu granicznego 

pomiędzy Trzcianą a Czerminem. Rzeczywiście tak jak Pan Radny Ćwięka mówi jest 20 

metrów. Znaczy, aby tutaj przeprowadzić rozmowę z właścicielem czy z właścicielami, bo tu 

akurat granica działek w Trzcianie idzie tak po skosie i z tymi właścicielami tych działek się 

skontaktować, czy oni by w ogóle byli zainteresowani odsprzedażą,  bo tutaj innej formy, 

żeby gmina cokolwiek mogła tam zrobić w kontekście wykonania jakiejkolwiek przejazdu i 

połączenia z tą drogą na Zarącze nie ma. Trzeba by z nimi porozmawiać, jeżeli by mieli taką 

chęć,  to wtedy trzeba by, musielibyście Państwo podjąć uchwałę o wyrażeniu zgody na 

nabycie tych nieruchomości od tych właścicieli. No i kupno, akty notarialne. Będziemy 

próbowali ustalić kto jest właścicielem tych działek i spróbujemy przeprowadzić taką 

rozmowę czy są w ogóle zainteresowani. A Pan Radny jakby Pan miał chwilę czasu to tam 

Pan jeszcze pewnie lepiej wie kto tam jest i może akurat taka rozmowa Pana z tymi 

właścicielami byłaby bardziej skuteczna. No przepust. Przepust nie jest jakiś tam rów 

melioracyjny, kanał duży, więc przepust też jest do zrobienia, nie są to jakieś koszty 



horrendalne. A jeżeli by to był taki skrót komunikacyjny do transportu rolnego, bo nawet w 

przypadku dojazdu z Czermina, już niekoniecznie tutaj drogą koło radnego Pana Dziekana, 

ale w ogóle układ komunikacyjny dróg polnych w Czerminie jest. Nawet tutaj, do tej 

poprzecznej drogi więc nawet można by było tak to połączyć a kiedykolwiek połączenie 

samej tej drogi od Zarącza z drogą graniczną na Trzcianie pomiędzy Trzcianą a 

Rzędzianowicami To też jest pieśń przyszłości, ale to byliście Państwo, część z Państwa, Pani 

Sołtys, Pan Radny na zebraniu sołeckim w Trzcianie, które odbyło się w ubiegłą niedzielę, 

gdzie był podejmowany temat scaleń. Zresztą Państwo Radni też uczestniczyliście w tym 

spotkaniu z Panami Dyrektorami, z geodetami, którzy przedstawiali te zasady scaleń i odbyło 

się takie zebranie w sołectwie Trzciana. zobaczymy jakie będą tutaj w tym zakresie decyzje 

mieszkańców miejscowości Trzciana i właścicieli gruntów, którzy mają grunty, bo 

niekoniecznie to muszą być mieszkańcy Trzciany i właścicieli gruntów, którzy mają grunty w 

Trzcianie, bo właśnie, jeżeli by doszło na Trzcianie do takiego scalenia, to takie sytuacje jak 

ta, że jest kawałek drogi, która kończy się i dosłownie tam pewnie jest, że bodajże brakuje tej 

drogi. Mówimy o tej drodze wzdłuż kanału do granicy z Trzcianą to tak jak Pan Radny, jak 

Pan Radny Ćwięka mówi pewnie może być z 500 m i to takie sytuacje w czasie scaleń 

właśnie można wyprostować i takie też układy komunikacyjne 700 m poprawić, ale mówię, to 

jest kwestia przyszłości,  kwestia decyzji samych mieszkańców Trzciany czy właścicieli 

gruntów zlokalizowanych na Trzcianie, a jeszcze Panie Przewodniczący jak mogę tylko 

odnieść się w jednym krótkim zdaniu do wypowiedzi Pana Dulika. Ja wiem Panie Radny że 

najlepszą obroną jest atak, ale ja też mam wiedzę i tutaj pozwolę sobie odnieść się do Pańskiej 

wypowiedzi  w jednym zdaniu. Tak jak Szanowny Panie z samochodem dla Trzciany. Do 

końca nie opuszczaliśmy rękawic z Panią sołtys, z Panem radnym Ćwięką i do końca żeśmy 

walczyli o pozyskanie dodatkowych środków, żeby te słowa prorocze, o których Pan mówił, 

że za drogo ten samochód będzie gminę kosztował, żeby się nie stały faktem. I finał finałów 

udało się pozyskać to dofinansowanie 250 000,00 i dzisiaj te słowa, o których żeśmy mówili 

są nieaktualne. To samo jest Szanowny Panie, bo takie mówienie publicznie, że pieniądze 

wyrzucone w błoto są dla mnie rzucaniem słów na wiatr, bo to są słowa, które nie są poparte 

żadnymi faktami. Część prac inwestycyjnych, które były realizowane w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym dla potrzeb żłobka prac budowlanych jest przygotowane. Mamy podpisaną 

umowę z Urzędem Wojewódzkim na realizację kolejnych zadań w zakresie przebudowy 

budynku, gdzie tam będzie już kompleksowa modernizacja. Dwa place zabaw będą dla 

mniejszych dzieci, dla większych dzieci. Cała termomodernizacja budynku przedszkolnego, 

gdzie będzie na parterze żłobek. Pełne wyposażenie, przebudowa pomieszczeń pod potrzeby 

kuchni. I dzięki zmianom finansowania rządowego program zmienił też nazwę z Maluch Plus 

na już nie pamiętam jak ta nazwa teraz się nazywa ale już nie nazywa się Maluch Plus. Udało 

się nam uzyskać po rozmowie z Panią Minister też w Urzędzie Wojewódzkim z Panią 

Minister Gajewską, która zajmuje się właśnie tą polityką w zakresie dzieci od zera do trzech, 

udało się uzyskać dodatkowe dofinansowanie. Jest to około 700 000,00 złotych właśnie na te 

prace, bo w czym problem? Widzicie Państwo i przecież dane wszystkie odnośnie zamówień 

publicznych są ogólnie dostępne. Możecie Państwo to sobie zweryfikować na stronach 

internetowych. Zostały ogłoszone przetargi na te prace. I dzisiaj nie rozmawialibyśmy o tym i 

nie mówilibyśmy, tak jak Pan Radny powiedział, że to są pieniądze wyrzucone w błoto, tylko 

bym wnosił do Państwa o wydatkowanie z budżetu gminy zdecydowanie dużo większych 

środków finansowych, gdyby nie zwiększenie tej puli. Bo Szanowni Państwo zakładane dane 

do programu Maluch Plus wartości były sprzed dwóch lat , a rynek, czyli oferty złożone w 

przetargach, które Państwo widzicie na stronie internetowej, pokazały, że te wartości są 



zdecydowanie większe. Jakby nie uzyskanie i nie pozyskanie tych dodatkowych środków na 

to zadanie, to dziś byśmy się zastanawiali, czy milion złotych dołożyć z budżetu gminy do 

tego zadania, czy nie dołożyć i z czego to dołożyć. ale udało się to pozyskać, ale że te 

procedury aneksowania umów z Urzędem Wojewódzkim, zmiany wszystkich załączników, 

kosztorysów trwają, no tak te procedury niestety trwają i ja też żadnej decyzji nie podejmę i 

nie zrobię czegoś na skróty, żeby później za to brutalnie odpowiadać, bo pewnie co niektórzy 

by w tym zakresie ręce zacierali i by się cieszyli, bo najlepiej krytykować i cieszyć się z 

porażki, jak to klasyk powiedział, sukces ma wielu ojców, a porażka jest sierotą, więc tą 

sierotą i z tą porażką bym się musiał sam zmierzyć, ale ja jestem takim człowiekiem, że do 

takiej sytuacji nie dopuszczę i staram się wszystko dopiąć na ostatni guzik, żeby tą inwestycję 

zrealizować, a finalnie już kończąc moją wypowiedź może trochę przydługą. Żłobek, jeżeli 

wszystkie prace remontowe firmy, będziemy ogłaszać przetargi lada dzień na wykonanie tych 

prac, jeżeli oferenci się znajdą, bo też musicie Państwo wiedzieć, że to nie jest tak, że jak na 

przykład ogłosiliśmy przetarg na elewację, złożyła firma ofertę akceptowalną, już 

przystępowaliśmy do podpisania umowy, w dzień podpisania umowy wykonawca zadzwonił i 

powiedział, że no nie on umowy nie podpisze, bo on znalazł lepszą pracę i dziękuję. Stracił 

wadium, ale umowy nie podpisał i to są takie realia i takie warunki rynkowe, z którymi na co 

dzień moi pracownicy w inwestycjach się zmierzają i też trzeba brać to pod uwagę, że to nie 

jest wszystko tak zero jedynkowo, że jest to proste do realizacji i do rozwiązania. Ale finalnie 

już kończąc tą wypowiedź jestem przekonany, że od września żłobek będzie służył naszym 

maluchom do trzech lat. Dziękuję.  

Radny Henryk Ćwięka - Ja chciałem się odnieść do pierwszej części wypowiedzi Pana Wójta, 

czyli do mojego zapytania. Bo ja sądzę, że to połączenie tej drogi konkretnej z Czerminem, to 

mimo podejścia do scalania chyba nie ma przeszkód, bo to i tak będzie jedno z drugim.  

Pan Wójt -  mówiłem w kontekście tej drogi przygranicznej połączenia z granicą, a to jest 

całkowicie odrębny temat, który jeżeli będzie tylko zgoda właścicieli gruntów trzeba 

realizować i finalizować.  

Radny Dulik -- Ja mam takie zapytanie do Pana Wójta. Chodzi o wczorajsze przedstawienie 

nam Sekretarza Gminy, na jakich warunkach został zatrudniony, na jaki okres i co to za 

osoba, żebyśmy wszyscy radni wiedzieli, o kogo chodzi i jakie wynagrodzenie.  

Pan Wójt - Szanowni Państwo, konkurs jest ogłoszony,  mówiąc kolokwialnie „wisi” na 

Biuletynie Informacji Publicznej. Można się z tymi materiałami zapoznać. W wyniku 

ogłoszonego konkursu wpłynęła jedna oferta. Pan kandydat, bo to nie jest jeszcze umowa 

podpisana z Panem Kowalikiem, będzie umowa podpisana od grudnia, więc od grudnia 

będzie pełnił obowiązki sekretarza, bo komisja konkursowa zarekomendowała Pana Kowalika 

po sprawdzeniu wszystkich wymogów formalnych i po przeprowadzeniu rozmowy 

kwalifikacyjnej. A umowa będzie podpisana na czas nieokreślony. Tutaj nie ma wskazania, 

aby podpisywać na czas określony. A warunki płacy i pracy zostaną ustalone w umowie. 

Radny Dulik -- Ja mam jeszcze jedno zapytanie do Pana Wójta. Chodzi o informatyka. Czy 

Pan, który do tej pory nas obsługiwał, prawdopodobnie do końca miesiąca i czy jest już osoba 

na to miejsce zatrudniona i na jakich warunkach. 

Pan Wójt -  Szanowni Państwo forum Rady Gminy nie jest miejscem do informowania o 

decyzjach kadrowych. Proszę wybaczyć, ale decyzje kadrowe w zakresie zatrudniania czy 



rozwiązywania stosunku pracy nie są kompetencją Rady Gminy, tylko są kompetencją 

pracodawcy, czyli Wójta Gminy. I tutaj w tej kwestii, jeżeli któryś z pracowników składa 

wypowiedzenie, albo akceptuje to, albo nie akceptuje, rozwiązuje, a pracownicy mogą sobie 

nie życzyć ze względu na ochronę danych osobowych, żebym publicznie wypowiadał się o 

ich decyzjach w zakresie nawiązywania czy rozwiązywania stosunków pracy. Wszystkie 

rzeczy, które są publiczne w zakresie nawet obsługi informatycznej są na przykład na stronie 

na BIP, można się z nimi zapoznać, więc odsyłam do tej strony internetowej, a wszystkie 

kwestie, które są sprawami indywidualnymi i wręcz wrażliwymi są sprawami pomiędzy mną 

jako pracodawcą a pracownikiem. W związku z tym ja tutaj nie chcę być też pociągnięty w 

kierunku udostępniania danych, które są danymi indywidualnymi pracowników Urzędu 

Gminy czy jednostek podległych. Dziękuję. 

Radny Dziekan - ja chciałem zapytać jeszcze Pana Przewodniczącego i Pana Wójta, bo padło 

tutaj nazwisko posłanki Skowrońskiej. Żyjemy i działamy w powiecie mieleckim, gdzie 

mamy trzech parlamentarzystów i głosowaliśmy też za senatorami. I mamy też z naszego 

powiatu Marszałka Województwa. Chciałbym się zapytać, czy pozostałe te osoby poza Panią 

Skowrońską to w ogóle mało świadczą, czy nie świadczą, czy bardzo dobrze świadczą dla 

naszej gminie.  

Pan Wójt - Szanowni Państwo, ja współpracuję z wszystkimi parlamentarzystami, którzy chcą 

z nami współpracować. Czy to Pan Poseł Fryderyk Kapinos, czy Pani Poseł Krystyna 

Skowrońska, czy Pani Poseł Elżbieta Burkiewicz, ale też współpracuje z parlamentarzystami 

spoza naszego powiatu, którzy są chętni do współpracy. Oczywiście z Panem Senatorem 

Zdzisławem Pupą też współpracuje, mamy też kontakt i każdy kto ma chęć, pomóc naszej 

gminie i mieszkańcom naszej gminy zawsze jest nam wszystkim bliski sercu i tak jak mówię 

każdy kto chce dołożyć cegiełkę do tego naszego wspólnego dobra jest chętnie i mile 

widziany i ja przed nikim drzwi nie zamykam z każdym parlamentarzystą, a już nie mówiąc o 

Panu Marszałku Władysławie Ortylu czy też o Panach radnych wojewódzkich czy 

powiatowych ale wojewódzkich Pan Tarapata Pan Pazdan. To są ludzie z którymi na bieżąco 

wymieniamy się poglądami współpracujemy i są naszymi przedstawicielami, więc 

oczekujemy od nich działań na rzecz dobra mieszkańców i na rzecz dobra naszej gminy. 

Dziękuję.  

Radna Luka - Ja mam zapytanie do Pana Wójta. W związku z tymi rosnącymi cenami 

wywozu odpadów, nieczystości chciałabym zapytać, czy nadal istnieje szansa na 

skanalizowanie Dąbrówki od strony Trzciany? Czy już zostały przeprowadzone ekspertyzy, 

czy te przepompownie udźwigną ciężar przyłączenia Dąbrówki? Bo jak wiadomo Dąbrówka 

to chyba jedyna wieś, która ma bloki i jest takie duże skupisko ludzi i jest to dla nich bardzo 

duże obciążenie, jeżeli chodzi o wywóz tych nieczystości. Dlatego, czy w tym kierunku są 

jakieś szanse na skanalizowanie?  

Pan Wójt - Szanowna Pani Radna. Ja rozmawiałem z Panem inż. Tobaszewskim na ten temat. 

Powiedział mi tak,  że jeżeli zostanie skończony ten odcinek sieci kanalizacyjnej, który jest w 

tej chwili finalizowany na Zawadzie, na końcu tego odcinka założą manometry do pomiarów 

podciśnienia, czyli zmierzą wydatek tego podciśnienia, aby porównać, bo to będzie podobna 

odległość koniec Zawady a Dąbrówka Osuchowska żeby porównać te podciśnienia, i wtedy 

odpowie mi jednoznacznie, czy jest możliwość rozwoju sieci kanalizacyjnej w kierunku 

Dąbrówki Osuchowskiej ze względu na tą odległość od przepompowni, czy nie. Bo on mi 



powiedział jednoznacznie, że nie podpisze się pod czymś takim, że zrobimy sieć 

kanalizacyjną a okaże się, że później to podciśnienie będzie na tyle słabe, że nie będziemy 

mogli tych ścieków mówiąc kolokwialnie ściągać do  tłoczni próżniowej, która jest 

zlokalizowana w Trzcianie przy Domu Strażaka. Ale to musi się zakończyć ten etap, który jest 

realizowany. Myślę, że to lada dzień będzie finał i wtedy te badania zostaną przeprowadzone i 

będziemy mogli cokolwiek w tym temacie odpowiedzieć. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący  - czy ktoś jeszcze chce zabrać głos?  

Nie zgłoszono pytań ani wniosków. 

14. Zamknięcie obrad. 

Pan Przewodniczący zamknął obrady X Sesji Rady Gminy w Czerminie, dziękując wszystkim 

za obecność. 
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